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Protokół Nr XI/20 

z obrad XI Sesji Rady Powiatu w Suwałkach 

 

Obrady XI Sesji Rady Powiatu w Suwałkach odbyły się 18 czerwca 

2020 r. w sali Nr 129, w budynku przy ul. Świerkowej 60 w Suwałkach. 

  

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Powiatu w Suwałkach 

Marek Dziatkowski. Obrady rozpoczęły się o godz. 13
30

. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie obrad i powitanie gości. 

 

Przewodniczący Rady otwierając obrady poinformował zgromadzonych, 

że obrady Rady Powiatu w Suwałkach są transmitowane i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.  

Następnie powitał Skarbnika Powiatu – Ewę Kamińską oraz Sekretarza 

Powiatu – Pana Cezarego Grzegorza Zwolińskiego  (Lista zaproszonych Gości – 

załącznik nr 1). 

Przewodniczący Rady powitał Radnych Rady Powiatu (Lista obecności 

Radnych – załącznik nr 2). 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na 15 radnych ustawowego składu 

rady, w obradach uczestniczy 14 radnych:  

    

1. Biłda Stefan    

2. Chlebus Andrzej 

3. Chołko Tadeusz 

4. Dziatkowski Marek 

5. Gryszkiewicz Irena 

6. Kleszczewski Zbigniew 

7. Kowalewski Witold 

8. Łuniewski Artur 

9. Małachowski Sławomir  

10. Ołdakowski Szczepan 

11. Pietrołaj Wiesław Eugeniusz 

12. Szczęsny Robert 

13. Szwengier Stanisław 

14. Truchan Anna Danuta 

 

Nieobecny: 

1. Bukowski Rafał Konrad 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że istnieje prawomocne quorum  

do podejmowania uchwał.  

 

Ad. 2. 

Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż Państwo Radni otrzymali 

porządek obrad wraz z materiałami, w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad X sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych /składane w formie pisemnej/. 

6. Rozpatrzenie „Rocznego sprawozdania z działalności Komendanta 

Miejskiego Policji w Suwałkach oraz informacji o stanie bezpieczeństwa  

i porządku publicznego na terenie powiatu suwalskiego i miasta Suwałki 

za 2019 rok”. 

7. Rozpatrzenie „Informacji Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 

Pożarnej w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa miasta Suwałki i powiatu 

suwalskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej w 2019 roku”. 

8. Rozpatrzenie „Sprawozdania z realizacji zadań Inspekcji Weterynaryjnej  

na terenie Miasta i Powiatu Suwalskiego za 2019 rok”. 

9. Rozpatrzenie „Informacji o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie 

powiatu suwalskiego za 2019 r.” 

10. Rozpatrzenie „Informacji z działalności Powiatowego Inspektoratu 

Nadzoru Budowlanego Powiatu Ziemskiego Suwałki w 2019 r.” 

11. Rozpatrzenie „Sprawozdania z realizacji Programu współpracy Powiatu 

Suwalskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie za rok 2019”. 

12. Zapoznanie się z „Oceną zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę 

lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej”. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny stanu bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Powiatu 

Suwalskiego. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań powiatu 

realizowanych w roku 2020 w ramach środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego 

Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie Suwalskim na lata  

2020 – 2022. 
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16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia Domu Dziecka  

w Pawłówce w dwa odrębne domy dziecka oraz centrum administracyjne                   

do zapewnienia wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej, 

organizacyjnej i specjalistycznej.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego 

zakładu budżetowego pn. Zakład Aktywności Zawodowej SOWA  

w Lipniaku z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych za 2019 

rok do budżetu Powiatu. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu  

na 2020 r. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego  

na lata 2020 – 2027. 

20. Przedstawienie Raportu o stanie Powiatu Suwalskiego w 2019 r.: 

1) przedstawienie raportu, 

2) debata nad Raportem o stanie Powiatu Suwalskiego w 2019 r. 

3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu                           

w Suwałkach wotum zaufania. 

21. Rozpatrzenie informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej wraz z wykazem przedsięwzięć na lata 2019 – 2027 za 2019 

rok. 

22. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2019 r.: 

1) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu powiatu; 

2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku                     

o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Suwałkach sprawozdaniu                        

z wykonania budżetu za 2019 r.; 

3) przedstawienie sprawozdania finansowego; 

4) przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego powiatu; 

5) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania 

budżetu powiatu za 2019 r.; 

6) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium  

dla Zarządu Powiatu w Suwałkach z tytułu wykonania budżetu powiatu               

za 2019 r.  

7) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku                

do wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Zarządu 

Powiatu w Suwałkach. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego  

za 2019 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu  

za 2019 r.  

24. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu                           

w Suwałkach.  

25. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 
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26. Zamknięcie obrad.    
 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są propozycje lub uwagi do zmiany 

porządku obrad sesji.  

Propozycji zmian do porządku obrad sesji nie wniesiono. 

Głosowanie nad przyjęciem zaproponowanego porządku obrad za pomocą 

urządzenia do głosowania: 

 

 za przyjęciem porządku głosowało    - 14 Radnych 

 przeciwko        - 0  

wstrzymało się od głosu              - 0 Radnych 

 

Zaproponowany porządek obrad sesji został przyjęty jednogłośnie. Imienny 

wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.  

 

Ad.3.  

Przyjęcie protokołu z obrad X Sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół był wyłożony w Biurze 

Rady Powiatu do wglądu od dnia 4 marca 2020 r. Do dnia dzisiejszego nie 

wniesiono do niego uwag.  

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z obrad X Sesji Rady Powiatu 

w Suwałkach za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem porządku głosowało    - 14 Radnych 

przeciwko        - 0  

wstrzymało się od głosu              - 0 Radnych 

 

Protokół z obrad X Sesji Rady Powiatu w Suwałkach został przyjęty 

jednogłośnie. Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 4                 

do protokołu. 

 

Ad.4. 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z działalności 

Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie  międzysesyjnym z posiedzenia                   

w dniach: 4 lutego i 10 lutego 2020 roku Państwo Radni otrzymali na sesji  

w dniu 13 lutego 2020 r. Nie zostało ono wówczas przyjęte przez Radę, 
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ponieważ była niedostateczna ilość czasu na jego zapoznanie się. Przyjęte miało 

zostać natomiast podczas kolejnej sesji Rady a zatem w dniu dzisiejszym.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi, pytania do przedłożonego 

sprawozdania. 

Radny Sławomir Małachowski przekazał: „tak są, tylko do którego 

sprawozdania, czy do całości punktów się odnosimy, czy do konkretnego 

zakresu, bo są dwa sprawozdania”. 

Przewodniczący Rady przekazał: „prosimy Panie Radny”.  

Radny Sławomir Małachowski przekazał: „pytanie praktycznie dotyczy 

dwóch punktów myślę, że związanych ze sobą. W kolejności jest to pkt 41 

strona 8 i pkt 51 strona 11. Mam tu na myśli w pierwszym „podjęcie uchwały w 

sprawie przeznaczenia nieruchomości do sprzedaży i sporządzenia wykazu 

odnośnie działki 923 i później w 51 punkcie firma „Meliorex” dostała zgodę na  

poddzierżawienie działki. Rozumiem, że chodzi o tą samą działkę i tu za bardzo 

nie rozumiem. Pamiętam kiedyś jak jeszcze w Zarządzie byłem, tam były te 

klauzule, żeby nie było poddzierżawiania i może coś się mylę, ale pewnie coś 

się zmieniło, dlatego chciałem się dowiedzieć jak to jest. I czy najpierw było 

podjęcie decyzji w sprawie przeznaczenia na sprzedaż a potem 

poddzierżawienie, żeby to wytłumaczyć”. 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Starostę Witolda Kowalewskiego  

o zabranie głosu.  

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Radni, dobrze tutaj Pan Radny Małachowski mówi, w każdej umowie 

jest zapis, że bez zgody właściciela nie można poddzierżawiać. Tutaj firma 

„Meliorex” zwróciła się do Zarządu z prośbą o możliwość poddzierżawienia 

firmie, która buduje gazociąg, konkretnie na składowanie rur. Zarząd wyraził 

taką zgodę, oczywiście za odpłatnością w wysokości 1.000 zł miesięcznie. Póki 

co firma „Meliorex” wydobywa to kruszywo i w między czasie Zarząd również 

podjął decyzję o przeznaczeniu wyżej wymienionej działki do sprzedaży  

w drodze przetargu nieograniczonego”.  

 Radny Sławomir Małachowski przekazał: „dziękuję za odpowiedź, bo 

dotyczyła ona właśnie składowania rur a nie było tu powiedziane czego. Ja 

jakby czytając myślałem o poddzierżawieniu na wydobywanie kruszywa, a tu 

było nieporozumienie.” 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „tutaj chciałbym dodać, że bardzo 

elegancko zachował się Pan Prezes „Meliorexu” ponieważ zwrócił się do nas. 

Pewnie byśmy nie wiedzieli, gdyby on to robił bez umowowo. Natomiast jeśli 

zwrócił się to trudno było nie udostępnić mu poddzierżawy za odpowiednią 

opłatą. Nie wnikamy w to, ile on za to weźmie. To już jego sprawa. Dziękuję 

bardzo”. 

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „Panie Przewodniczący, jeszcze 

w tym samym temacie chciałem zapytać ile zapłacono za eksploatację żwiru 

Powiatowi i do kiedy trwa umowa dzierżawy, i w związku z tym dlaczego 
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podjęto decyzję już o sprzedaży, chyba, że jest taka deklaracja dzierżawiącego, 

że chce nabyć”. 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „całość jeśli chodzi  

o zobowiązania finansowe zostały uregulowane. W styczniu zwrócił się  

o przedłużenie terminu. Pierwsza rata to była do stycznia, druga to chyba do 13 

marca. Cała wysokość wymaganej kwoty została zapłacona. Pani Skarbnik ile to 

zaraz powie. Natomiast jeśli chodzi o jakąkolwiek deklarację to deklaracje 

żadne nie są brane pod uwagę ponieważ jest to przetarg nieograniczony. Także 

może wystartować każdy, kto będzie chciał. Natomiast, żeby po prostu 

zagospodarować to mienie jak najszybciej Zarząd podjął decyzję o 

przeznaczeniu działki do sprzedaży. Natomiast na pewno nie będzie to pod 

nikogo ustawiane”.  

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „do kiedy trwa umowa jeszcze 

pytałem”. 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „poproszę Panią Naczelnik 

Wasilewską zaraz wyjaśni z umową”.  

Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała: „w tym roku wpłacił 

550.000 zł, tyle co miał wpłacić, całą kwotę” 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „wydaje mi się, że do końca roku 

ta umowa została zawarta, nie jestem pewien, zaraz Pani Naczelnik wyjaśni 

sprawę dokładnie”. 

Przewodniczący Rady przekazał: „rozumiem, że czekamy na Panią 

Naczelnik, jak przyjdzie to udzielę jej głosu i wyjaśni nam tą kwestię. Czy są 

może jeszcze jakieś pytania odnośnie tego sprawozdania?”  

Innych pytań i uwag nie wniesiono.   

 

Głosowanie nad przyjęciem Sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu                   

w Suwałkach w okresie międzysesyjnym z posiedzenia  w dniach: 4 lutego i 10 

lutego 2020 roku za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem sprawozdań głosowało            - 14 Radnych 

przeciwko                 - 0  

wstrzymało się od głosu               - 0  

 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie 

międzysesyjnym z posiedzenia w dniach:  4 lutego i 10 lutego 2020 roku zostało 

przyjęte jednogłośnie (załącznik Nr 5). Imienny wykaz głosowań Radnych 

stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Zarząd Powiatu w okresie 

międzysesyjnym odbył posiedzenia również w dniach 27 lutego, 12 marca, 18 

marca, 1 kwietnia, 3 kwietnia, 9 kwietnia, 23 kwietnia, 19 maja i 3 czerwca 
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2020 roku. Sprawozdanie z tego okresu zostało Państwu Radnym przedstawione 

wraz z materiałami.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi, pytania do przedłożonego 

sprawozdania. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 

Głosowanie nad przyjęciem Sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu                   

w Suwałkach w okresie międzysesyjnym z posiedzenia  w dniach: 27 lutego, 12 

marca, 18 marca, 1 kwietnia, 3 kwietnia, 9 kwietnia, 23 kwietnia, 19 maja i 3 

czerwca 2020 roku za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem sprawozdań głosowało            - 14 Radnych 

przeciwko                 - 0  

wstrzymało się od głosu               - 0  

 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie 

międzysesyjnym z posiedzenia w dniach:  27 lutego, 12 marca, 18 marca, 1 

kwietnia, 3 kwietnia, 9 kwietnia, 23 kwietnia, 19 maja i 3 czerwca 2020 roku 

zostało przyjęte jednogłośnie (załącznik Nr 7). Imienny wykaz głosowań 

Radnych stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Zarząd Powiatu w dniu dzisiejszym 

rozpoczął posiedzenie, które przerwał z uwagi na obrady sesji. Natomiast 

sprawozdanie z tego posiedzenia Państwo Radni otrzymają wraz z kolejnymi 

materiałami.  

 

Ad.5. 

Interpelacje i zapytania radnych /składane w formie pisemnej/. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, iż zgodnie z obowiązującymi 

przepisami prawa interpelacje i zapytania radnych składane są na piśmie                   

do przewodniczącego rady.  

Interpelacji i zapytań nie złożono.  

Przewodniczący Rady przekazał: „przed przejściem do kolejnego punktu 

poprosimy Panią Naczelnik o kilka słów wyjaśnień. Chodziło przede wszystkim 

o to, do kiedy ta umowa na wydobycie kruszywa jest podpisana”.  

Naczelnik Wydziału Geodezji, Katastru i Gospodarki Nieruchomościami 

Halina Wasilewska przekazała: „Szanowni Państwo, Wysoka Rado, umowa jest 

podpisana do dnia 8 stycznia 2024 roku. Umowy nie będzie można 

wypowiedzieć przed tym okresem, chyba że Meliorex szybciej wydobędzie 

kopaliny”. 
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Radny Sławomir Małachowski przekazał: „rozumiem, że teraz jest 

ogłoszony przetarg, i teraz na przykład wyłoni się jakaś firma z Polski, która ze 

chce to kupić, a jest dzierżawiący to, o to chodzi”. 

Naczelnik Wydziału Geodezji, Katastru i Gospodarki Nieruchomościami 

Halina Wasilewska przekazała: „w ogłoszeniu jest wpisywane, że jest tam 

umowa dzierżawy i kupujący będzie świadomy, że kupuje działkę na którą do 

2024 r. jest podpisana umowa dzierżawy. Zaznaczymy też, że tą działkę Powiat 

próbował sprzedać wcześniej, więc jest to nieruchomość, którą wcześniej 

chcieliśmy sprzedać, ale przepisy uniemożliwiały, bo na dzień dzisiejszy tereny 

górnicze można sprzedawać nie jak tereny rolne, ale jeszcze na tamten moment 

obowiązujące przepisy nie pozwalały sprzedać terenów górniczych, gdzie były 

użytki rolnicze - nie rolnikowi. Bo pewnie, gdyby było tak jak teraz to już 

dawno byśmy to sprzedali. Na razie nie mamy żadnej oferty”.  

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „pewnie by Meliorexowi 

pasowała ta działka, natomiast dopóki nie ma ogłoszonego przetargu, nie ma 

ofert to my nie wiemy.” 

Radny Sławomir Małachowski (…) 

Naczelnik Wydziału Geodezji, Katastru i Gospodarki Nieruchomościami 

Halina Wasilewska przekazała: „jeszcze nie ma ogłoszenia, jesteśmy w trakcie 

przygotowania”. 

Radny Sławomir Małachowski przekazał: „a czy ktoś zwracał się z prośbą 

o sprzedaż, o wystawienie na przetarg tego? Jakaś instytucja? Czyja to 

inicjatywa, czy Pani Naczelnik inicjatywę wyraziła tu? Bo słuchajcie, to 

troszeczkę tak dziwnie jak się patrzy na to i słucha z boku wygląda. Wcześniej 

nie można było tego sprzedać, zostało to poddzierżawione. Ja rozumiem, gdyby 

było poddzierżawione do 2021 roku do stycznia, bo ja tak na początku 

zrozumiałem. Koniec roku jak najbardziej, co wyeksploatował to 

wyeksploatował i sprzedajemy. I bardzo fajnie że sprzedajemy, bo ja nie mam 

nic przeciwko sprzedaży, żebyście mnie Państwo dobrze rozumieli, bo wiem, że 

wcześniej tez były takie próby tak jak Pani Naczelnik mówi. Tylko mi teraz 

chodzi  o to, żeby ktoś nas nie zapytał kto może kupić dzierżawioną, 

eksploatowaną działkę żwirową, bo przetarg jest nieograniczony, ale tak 

naprawdę, gdybym zadał teraz pytanie kto? – hobbysta”. 

Przewodniczący Rady przekazał: „Panie Radny ale ja myślę, że to takie 

trochę bezpłciowe trochę jest, bo ja myślę, że notariusz nawet nie opisze jeśli 

nie będzie tam wymaganych zgód”.  

Radny Sławomir Małachowski przekazał: „to jest bardzo ważne Panie 

Przewodniczący, chodzi mi o sens ogłoszenia przetargu dzierżawionego i 

mówienie, że to jest przetarg nieograniczony, że każdy może w nim wziąć 
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udział. Oczywiście każdy może, tylko jeżeli jest to obwarowane, że jest               

dzierżawa do 2024 roku to jakie szanse mamy to sprzedać”.  

Naczelnik Wydziału Geodezji, Katastru i Gospodarki Nieruchomościami 

Halina Wasilewska przekazała: „mam nadzieję, że szanse będą. My już 

wcześniej próbowaliśmy to sprzedać”.  

 Radny Sławomir Małachowski przekazał: „ja wiem, że próbowaliśmy, 

wszystko znam, historię i szkoda, że się nie udało”. 

Naczelnik Wydziału Geodezji, Katastru i Gospodarki Nieruchomościami 

Halina Wasilewska przekazała: „tak, ale teraz przepisy się zmieniły i my mamy 

możliwość, więc  być może ktoś będzie chciał kupić tą działkę. Nie 

zapominajmy, że ta działka będzie dla nas w przyszłości trudna do 

zagospodarowania”. 

Radny Sławomir Małachowski przekazał: „to jeszcze jedno pytanie, czy 

nastąpiło ponowne przeszacowanie złóż, bo część została wydobyta. Jaka jest 

wartość tej działki”. 

Naczelnik Wydziału Geodezji, Katastru i Gospodarki Nieruchomościami 

Halina Wasilewska przekazała: „nie, my sprzedajemy działkę bez złoża. To 

złoże jest wycenione. Wie Pan ponad milion złotych to nie jest czynsz 

dzierżawny za ziemię rolną. Ten milion złotych to były wycenione złoża, więc 

tutaj wchodzi w grę ziemia. Wycenione jest to, co będzie po wyeksploatowaniu. 

Podatek od nieruchomości Powiat jest umówiony, że do czasu wydobywania 

dzierżawca płaci podatek od nieruchomości. Mamy zapisane w umowie, tak 

zabezpieczyliśmy, że dzierżawca jest zobowiązany do składania deklaracji na 

podatek od nieruchomości do właściwego Urzędu Gminy i opłacania tego 

podatku za dzierżawionego. Tak że jakby nie było Meliorex będzie obciążony 

podatkiem od nieruchomości”.  

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „a planu zagospodarowania 

przestrzennego na ten obszar nie ma?” 

Naczelnik Wydziału Geodezji, Katastru i Gospodarki Nieruchomościami 

Halina Wasilewska przekazała: „nie ma”.  

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „mam jeszcze jedno pytanie przy 

okazji, że jest Pani Naczelnik. Podobna sytuacja jest z innym wyrobiskiem, 

gdzie dzierżawił Pan Bobier. Jaka jest teraz tam sytuacja, czy dalej dzierżawi i 

do kiedy”. 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „odpowiadając na pytanie Pana 

Radnego, Pan Bobier dzierżawi to złoże od 2008 roku z takim skutkiem, że tego 

złoża jeszcze nie wydobył i dalej ma trudności. Był tutaj w niezbyt odległym 
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czasie u mnie, dalej nie może z Budimexem porozumieć się. Wystąpił z prośbą 

o przedłużenie umowy na czas kolejny o lat 3 czy 5 i przedłużymy z nim ta 

umowę ponieważ została wcześniej podjęta uchwała Rady Powiatu, która 

upoważnia Zarząd Powiatu do zawarcia umowy na 10 lat. Pięć lat zostało to 

skonsumowane i pięć lat mamy w zapasie i życzymy mu, żeby te złoże w końcu 

wydobył, ponieważ boryka się z tym złożem tak jak wszyscy którzy mieli do 

czynienia wiemy i sprawy były w sądzie i w dalszym ciągu po prostu to złoże 

jest niewydobyte. Dziękuję bardzo”.  

Przewodniczący Rady powitał przybyłego na obrady sesji Radnego Rafała 

Konrada Bukowskiego. W głosowaniu udział bierze 15 Radnych uprawnionych 

do głosowania.  

 

Ad. 6.  

Rozpatrzenie „Rocznego sprawozdania z działalności Komendanta 

Miejskiego Policji w Suwałkach oraz informacji o stanie bezpieczeństwa  

i porządku publicznego na terenie powiatu suwalskiego i miasta Suwałki  

za 2019 rok”. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Państwo Radni powyższe 

sprawozdanie otrzymali wraz z materiałami (pismo znak: TD.0151.44.2020             

z dn. 11.02.2020 r.  – zał. Nr 9). Sprawozdanie to  było przedmiotem 

posiedzenia Komisji Polityki Społecznej w dniu 16 czerwca br.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

sprawozdania. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag uważa, 

że „Roczne sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji             

w Suwałkach oraz informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego 

na terenie powiatu suwalskiego i miasta Suwałki za 2019 rok” zostało przyjęte.  

 

 

Ad. 7.  

Rozpatrzenie „Informacji Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 

Pożarnej w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa miasta Suwałki i powiatu 

suwalskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej w 2019 roku”. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Państwo Radni powyższą informację 

otrzymali wraz z materiałami (kserokopia pisma znak: MO.5420.13.2.2020.JF 

z dn. 26.03.2020 r.  – zał. Nr 10). Informacja ta  było przedmiotem posiedzenia 

Komisji Polityki Społecznej w dniu 16 czerwca br.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonej 

informacji.  
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Pytań i uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag uważa, 

że „Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej  

w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa miasta Suwałki i powiatu suwalskiego  

w zakresie ochrony przeciwpożarowej w 2019 roku” została przyjęta.  

 

Ad. 8.  

Rozpatrzenie „Sprawozdania z realizacji zadań Inspekcji Weterynaryjnej  

na terenie Miasta i Powiatu Suwalskiego za 2019 rok”. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Państwo Radni powyższe 

sprawozdanie otrzymali wraz z materiałami (kserokopia pisma znak: PIW-

Ad.033.5.2020 z dn. 25.03.2020 r.  – zał. Nr 11). Sprawozdanie to  było 

przedmiotem posiedzenia Komisji Polityki Społecznej w dniu 16 czerwca br.  

 

 Obrady sesji opuścił Radny Artur Łuniewski. W obradach sesji udział 

bierze 14 Radnych uprawnionych do głosowania.  

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

sprawozdania. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag uważa, 

że „Sprawozdanie z realizacji zadań Inspekcji Weterynaryjnej  

na terenie Miasta i Powiatu Suwalskiego za 2019 rok” zostało przyjęte.  

 

Ad. 9.  

Rozpatrzenie „Informacji o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie 

powiatu suwalskiego za 2019 r.” 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Państwo Radni powyższą informację 

otrzymali wraz z materiałami (pismo z dn. 29.04.2020 r.  – zał. Nr 12). 

Informacja ta była przedmiotem posiedzenia Komisji Polityki Społecznej  

w dniu 16 czerwca br.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonej 

informacji.  

Pytań i uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag uważa, 

że „Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie powiatu 

suwalskiego za 2019 r.” została przyjęta.   

 

Ad.10.  

Rozpatrzenie „Informacji z działalności Powiatowego Inspektoratu 

Nadzoru Budowlanego Powiatu Ziemskiego Suwałki w 2019 r.” 
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 Do grona Radnych dołączył Radny Artur Łuniewski. W obradach sesji 

udział bierze 15 Radnych uprawnionych do głosowania. 

  

Przewodniczący Rady przekazał, że Państwo Radni powyższą informację 

otrzymali wraz z materiałami (kserokopia pisma z dn. 31.03.2020 r.  – zał. Nr 

13). Informacja ta była przedmiotem posiedzenia Komisji Finansowo – 

Gospodarczej w dniu 16 czerwca br.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonej 

informacji.  

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag uważa, 

że „Informacja z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego 

Powiatu Ziemskiego Suwałki w 2019 r.” została przyjęta.   

 

Ad.11.  

Rozpatrzenie „Sprawozdania z realizacji Programu współpracy Powiatu 

Suwalskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie za rok 2019”. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Państwo Radni powyższe 

sprawozdanie otrzymali wraz z materiałami (pismo znak: PIR.520.1.2020 – zał. 

Nr 14). Sprawozdanie to  było przedmiotem posiedzenia Komisji Polityki 

Społecznej w dniu 16 czerwca br.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

sprawozdania. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag uważa, 

że „Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Powiatu Suwalskiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 

3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 

2019” zostało przyjęte.  

 

Ad.12.  

Zapoznanie się z „Oceną zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę 

lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej”. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Państwo Radni powyższą informację 

otrzymali wraz z materiałami (kserokopia pisma znak: PCPR I.013.5.2020 z dn. 

17.04.2020 r. – zał. Nr 15). Informacja ta była przedmiotem posiedzenia 

Komisji Polityki Społecznej w dniu 16 czerwca br.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonej 

informacji.  
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Pytań i uwag nie wniesiono.  

 Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag uważa, 

że „Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji 

społecznej i demograficznej” została przyjęta.   

 

Ad.13.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny stanu bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Powiatu 

Suwalskiego. 

 

 Przewodniczący Rady poprosił Sekretarza Powiatu o kilka słów 

wprowadzenia do przedmiotowego punktu porządku obrad.  

 Sekretarz Powiatu Cezary Grzegorz Zwoliński przekazał: „Panie 

Przewodniczący, Szanowni Państwo, Zarząd Powiatu w Suwałkach po 

zapoznaniu się z informacją Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 

Pożarnej o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego powiatu suwalskiego oraz 

z danymi dotyczącymi stanu bezpieczeństwa zabezpieczenia 

przeciwpowodziowego Wojewody Podlaskiego dla województwa podlaskiego 

wnosi o pozytywną ocenę stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego i 

zabezpieczenia przeciwpowodziowego powiatu suwalskiego. W związku z 

powyższym w imieniu  Zarządu Powiatu proszę o przyjęcie przedłożonego 

projektu uchwały. Dziękuję”.   

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Projekt uchwały był 

opiniowany na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej w dniu 16 czerwca 

2020 r.   

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 16 czerwca br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 16). 

 Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania, uwagi.  

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

oceny stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego i zabezpieczenia 

przeciwpowodziowego Powiatu Suwalskiego za pomocą urządzenia do 

głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 
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Uchwała Nr XI/77/20 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 18 czerwca  

2020 r. w sprawie oceny stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego i 

zabezpieczenia przeciwpowodziowego Powiatu Suwalskiego została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 17). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 18 do protokołu.  

 

Ad.14.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań powiatu 

realizowanych w roku 2020 w ramach środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

 

 Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Projekt uchwały był 

analizowany oraz opiniowany na posiedzeniu Komisji Finansowo – 

Gospodarczej oraz Komisji Polityki Społecznej w dniu 16 czerwca 2020 r.   

 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 16 czerwca br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 19). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 16 czerwca br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 20). 

Przewodniczący Rady przekazał, że jak informował na posiedzeniach 

Komisji Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Suwałkach -  

w dniu 15 czerwca Społeczna Rada ds. Osób Niepełnosprawnych przy Staroście 

Suwalskim również pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

Rady Powiatu. 

 Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania, uwagi.  

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

określenia zadań powiatu realizowanych w roku 2020 w ramach środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych za pomocą 

urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  
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wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr XI/78/20 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 18 czerwca  

2020 r. w sprawie określenia zadań powiatu realizowanych w roku 2020  

w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 21). Imienny 

wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 22 do protokołu.  

 

Ad. 15. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego 

Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie Suwalskim na lata  

2020 – 2022. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Projekt uchwały był 

analizowany oraz opiniowany na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej  

w dniu 16 czerwca 2020 r.   

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 16 czerwca br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 23). 

 Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania, uwagi.  

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „Panie Przewodniczący, ja mam 

pytanie do Pana Dyrektora, chodzi o powołanie pogotowia rodzinnego i tutaj  

w harmonogramie tych działań jest takie zadanie, natomiast nie podany został 

termin, jakie są problemy z powołaniem tego pogotowia rodzinnego w 

sytuacjach nagłych, gdzie trzeba szybko interweniować i chronić dzieci. To 

jedno no i drugie wydaje mi się, że warto by było ująć też w tym programie 

konkretne już decyzje dotyczące zakupu mieszkania chronionego, a także 

zakupu środka transportu dla PCPR, żeby mógł sprawniej wykonywać swoje 

zadanie koordynacji tej pieczy zastępczej w terenie, i dobrze by było, żeby w 

harmonogramie ten termin określić. Dziękuję bardzo”.  

  Na salę obrad wszedł Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Suwałkach Pan Stanisław Dziemian.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy Pan Dyrektor słyszał pytanie Radnego.  

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Suwałkach Pan 

Stanisław Dziemian odpowiedział, że nie. Wobec tego Przewodniczący Rady 

poprosił Radnego Szczepana Ołdakowskiego o powtórzenie pytania.  

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „chcę tylko powiedzieć, że ten 

program jest taki bardzo kompleksowy i ambitny, natomiast mam pytanie 

dotyczące powołania pogotowia rodzinnego w sytuacjach nagłych, które by 
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działało i dlaczego nie jesteśmy go wstanie szybko powołać, tym bardziej, że w 

harmonogramie też nie został określony termin tego powołania”.  

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Suwałkach 

Stanisław Dziemian przekazał: „otóż, gdy chodzi o pogotowie, to trzeba mieć 

przede wszystkim kandydatów, którzy by chcieli taką funkcję podjąć. To 

wynika z ustawy o pieczy zastępczej. Ponieważ nie ma chętnych tak naprawdę 

bo to oznacza, że trzeba przeorganizować sposób funkcjonowania rodziny, w 

związku z tym nie mamy tego pogotowia, podobnie jak nie mamy rodzinnego 

domu dziecka, bo rodzinny dom dziecka oznacza tak naprawdę zupełne 

przeorganizowanie sposobu funkcjonowania rodziny, która się tego podejmuje. 

Natomiast mamy rezerwowe rozwiązanie, które polega na tym, że w placówce 

opiekuńczo – wychowawczej mamy zarezerwowane tzw. miejsca 

interwencyjne. Z tych miejsc interwencyjnych skorzystaliśmy w 2019 r. w 

przypadku jednej rodziny spod Wiżajn, kiedy sąd orzekł konieczność 

natychmiastowego w ciągu jednego dnia odebrania trójki dzieci. Te dzieci 

trafiły do placówki opiekuńczo – wychowawczej w ramach miejsc 

interwencyjnych. To na tym to polega po prostu”. 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „chciałbym poinformować, że 

Zarząd też nie ma póki co możliwości. Szukamy możliwości  finansowych. 

Zarząd i w poprzednich kadencjach też nie miał takich możliwości. Także mam 

nadzieję, że te możliwości pojawią się na horyzoncie i wtedy takiego zakupu 

dokonamy. Dziękuję bardzo”.   

Innych pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

uchwalenia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie 

Suwalskim na lata 2020 – 2022 za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr XI/79/20 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 18 czerwca  

2020 r. w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy 

Zastępczej w Powiecie Suwalskim na lata 2020 – 2022 została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 24). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 25 do protokołu.     

 

Ad.16. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia Domu Dziecka  

w Pawłówce w dwa odrębne domy dziecka oraz centrum administracyjne                   

do zapewnienia wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej, 

organizacyjnej i specjalistycznej.  
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 Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Projekt uchwały był 

analizowany oraz opiniowany na posiedzeniu Komisji Finansowo – 

Gospodarczej oraz Komisji Polityki Społecznej w dniu 16 czerwca 2020 r.   

 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 16 czerwca br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 26). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 16 czerwca br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 27). 

 Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania, uwagi.  

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

przekształcenia Domu Dziecka w Pawłówce w dwa odrębne domy dziecka oraz 

centrum administracyjne do zapewnienia wspólnej obsługi administracyjnej, 

finansowej, organizacyjnej i specjalistycznej za pomocą urządzenia do 

głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr XI/80/20 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 18 czerwca  

2020 r. w sprawie przekształcenia Domu Dziecka w Pawłówce w dwa odrębne 

domy dziecka oraz centrum administracyjne do zapewnienia wspólnej obsługi 

administracyjnej, finansowej, organizacyjnej i specjalistycznej została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 28). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 29 do protokołu.  

 

 

Ad. 17. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego 

zakładu budżetowego pn. Zakład Aktywności Zawodowej SOWA  

w Lipniaku z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych za 2019 rok 

do budżetu Powiatu. 
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 Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Projekt uchwały był 

analizowany oraz opiniowany na posiedzeniu Komisji Finansowo – 

Gospodarczej w dniu 16 czerwca 2020 r.   

 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 16 czerwca br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 30) tym bardziej, że pieniądze z 

nadwyżki będą przeznaczone na budowę oczyszczalni.  

 Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania, uwagi.  

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego pn. Zakład Aktywności 

Zawodowej SOWA w Lipniaku z obowiązku wpłaty nadwyżki środków 

obrotowych za 2019 rok do budżetu Powiatu za pomocą urządzenia  

do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr XI/81/20 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 18 czerwca  

2020 r. w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego pn. Zakład 

Aktywności Zawodowej SOWA w Lipniaku z obowiązku wpłaty nadwyżki 

środków obrotowych za 2019 rok do budżetu Powiatu została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 31). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 32 do protokołu.  

 

Ad.18. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu  

na 2020 r. 

 

 Przewodniczący Rady poprosił Skarbnik Powiatu o kilka słów 

wprowadzenia do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, w przygotowanym projekcie uchwały Rady Powiatu  

w Suwałkach w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2020 r. dokonywane są 

następujące zmiany: w związku z rozstrzygnięciem postępowań przetargowych 

zmniejsza się plan dochodów i wydatków o kwotę 2.222.622 zł na przebudowę 
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czterech dróg powiatowych. Natomiast na remont pięciu dróg powiatowych 

zmniejsza się plan dochodów i wydatków o kwotę 1.170.098 zł. Ponadto 

wprowadza się do budżetu trzy projekty finansowane ze środków Unii 

Europejskiej, pierwszy to „Doliną Czarnej Hańczy” – promocja 

bioróżnorodności i udostępnienie turystyczne obszarów chronionych powiatu 

suwalskiego. W wyniku realizacji projektu powstanie ścieżka pieszo – 

rowerowa w miejscowości Potasznia oraz 12 km odnowionego szlaku 

turystycznego promującego bioróżnorodność Suwalskiego Parku 

Krajobrazowego. Całkowita wartość projektu 3.458.737 zł. W roku 2020 po 

stronie wydatków wprowadzona jest kwota 1.199.568 zł. Następny projekt to 

„Ochrona cennych obszarów LSR poprzez zadbane szlaki turystyczne w dolinie 

Rospudy”. Łączna wartość projektu 146.781 zł, projekt realizowany będzie w 

latach 2020 – 2021. W roku 2020 po stronie wydatków wprowadzana jest kwota 

37.975 zł. I projekt „Transgraniczne dziedzictwo rodu Paców bazą wspólnego 

rozwoju turystycznego” – projekt realizowany będzie w latach 2020 – 2022 a 

jego łączna wartość to 470.989 zł. W 2020 roku wprowadza się kwotę 130.426 

zł. Ponadto zwiększa się plan dochodów o kwotę 334.750 zł w związku z 

przyjęciem do Domu Dziecka w Pawłówce większej liczby dzieci z Gmin i 

innych powiatów niż przewidywano. Pozostałe zmiany polegają na 

przesunięciach pomiędzy podziałkami klasyfikacji budżetowej. W wyniku 

przeprowadzonych zmian budżet powiatu po stronie dochodów zmniejszy się o 

kwotę 2.817.739 zł a po stronie wydatków o kwotę 1.311.301 zł. Ustala się 

deficyt budżetu  w kwocie 2.387.267 zł, który zostanie pokryty przychodami z 

wolnych środków na rachunku bieżącym. Dziękuję”.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Projekt uchwały 

opiniowany był przez Komisję Finansowo – Gospodarczą i Komisję Polityki 

Społecznej na posiedzeniu w dniu 16 czerwca br.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 16 czerwca br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 33). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 16 czerwca br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 34). 

 Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania, uwagi.  

Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na 2020 r. za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr XI/82/20 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 18 czerwca  

2020 r. w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2020 r. została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 35). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 36  do protokołu.  

 

Ad.19. 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 

2020 – 2027. 

 

Przewodniczący Rady poprosił Skarbnik Powiatu o kilka słów 

wprowadzenia do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała: „Szanowni Państwo, po 

wprowadzeniu zmian, o których była mowa w uchwale Rady Powiatu wskaźnik 

spłaty zobowiązań spełnia warunki artykułu 243 ustawy o finansach 

publicznych i wynosi 2,62 % przy dopuszczalnym 22,17%. Dziękuję”.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami. Projekt uchwały 

opiniowany był przez Komisję Finansowo – Gospodarczą i Komisję Polityki 

Społecznej na posiedzeniach w dniu 16 czerwca br.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 16 czerwca br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 37). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja na posiedzeniu w dniu 16 czerwca br. 

pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 38). 

Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania, uwagi. 

 Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Suwalskiego na lata 2020 – 2027 za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr XI/83/20 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 18 czerwca  

2020 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2020 – 2027 została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 39). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 40 do protokołu.  

 

Ad.20. 

Przedstawienie Raportu o stanie Powiatu Suwalskiego w 2019 r.: 

1) przedstawienie raportu, 

2) debata nad Raportem o stanie Powiatu Suwalskiego w 2019 r. 

3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu  

w Suwałkach wotum zaufania. 

 

Przewodniczący Rady przekazał: „zgodnie z ustawą o samorządzie 

powiatowym co roku do dnia 31 maja Zarząd Powiatu przedstawia Radzie 

Powiatu raport o stanie powiatu. Taki raport  został Radzie Powiatu w 

Suwałkach przedłożony w ustawowym terminie, i Państwo Radni powyższy 

dokument otrzymali wraz z materiałami (uchwała Nr LX/160/2020 Zarządu 

Powiatu w Suwałkach w sprawie przyjęcia raportu o stanie Powiatu 

Suwalskiego w 2019 r. – załącznik Nr 41). Poprosił o zabranie głosu Pana 

Starostę.  

 

1) przedstawienie raportu:  

 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Przewodniczący, Szanowni 

Radni, Szanowni Państwo, Zarząd realizując ustawę z dnia 5 czerwca 1998 roku 

o samorządzie powiatowym przedłożył 19 maja br. Radzie Powiatu raport o 

stanie powiatu suwalskiego. Głównym celem dokumentu pt. „raport o stanie 

powiatu suwalskiego” jest przedstawienie w szczególności realizacji strategii, 

programów oraz realizacji uchwał Rady Powiatu w Suwałkach. To może tyle, 

bo raport był rozpatrywany na trzech Komisjach, Komisja Rewizyjna zajmowała 

się, Komisja Polityki Społecznej, Komisja Finansowo – Gospodarcza. Nie ma tu 

sensu powielać tego co zostało zapisane i przedstawione Szanownym Radnym. 

Gdyby były pytania w trakcie debaty bardzo proszę, postaramy się 

odpowiedzieć tutaj wspólnie z Zarządem”.  
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2) debata nad Raportem o stanie Powiatu Suwalskiego w 2019 r. 

 

Przewodniczący Rady przekazał: „nad przedstawionym raportem o stanie 

powiatu przeprowadza się debatę. W debacie nad raportem o stanie powiatu 

Radni zabierają głos bez ograniczeń czasowych. W debacie nad raportem 

również głos mogą zabierać mieszkańcy powiatu. Aby mieć możliwość wzięcia 

udziału w debacie nad raportem o stanie powiatu mieszkaniec powiatu, który 

chciałby zabrać głos w debacie musi złożyć do Przewodniczącego Rady Powiatu 

pisemne zgłoszenie poparte podpisami w liczbie co najmniej 150 osób. Takie 

zgłoszenie musi zostać złożone najpóźniej w dniu poprzedzającym dzień,  

na który zwołana została sesja, podczas której ma być przedstawiony raport  

o stanie powiatu. Informuję, że taka informacja o możliwości wzięcia udziału  

w debacie oraz wzór zgłoszenia zostały zamieszczone na stronie internetowej  

urzędu Starostwa. Do dnia 17 czerwca br. do godz. 14.00 nie wpłynęło żadne 

zgłoszenie o chęci wzięcia udziału mieszkańca powiatu suwalskiego w debacie 

nad raportem o stanie powiatu suwalskiego  w 2019 r.” 

Przewodniczący Rady  przekazał, że Komisje Rady Powiatu w Suwałkach 

opiniowały powyższy Raport na swoich posiedzeniach. Poprosił 

Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii Komisji                                 

w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Irena Gryszkiewicz poinformowała, 

że Komisja w dniu 1 czerwca br. zapoznała się z przedmiotowym raportem i 

pozytywnie go zaopiniowała (uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 42).  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski przekazał, że Komisja również 16 czerwca przedstawiony Raport 

przyjęła bez uwag i wyraziła opinię pozytywną (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 43). 

 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, że Komisja w dniu 16 czerwca br. pozytywnie 

zaopiniowała przedstawiony Raport o stanie Powiatu Suwalskiego (uchwała 

Komisji stanowi załącznik Nr 44).  

 Przewodniczący Rady przekazał: „rozpoczynam zatem debatę nad 

raportem o stanie powiatu suwalskiego w 2019 roku. Proszę o zabieranie głosu 

przez Radnych”.  

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „pewnie się będę powtarzał bo ja 

już to mówiłem w ubiegłym roku i na Komisji Rewizyjnej, wydaje mi się, że 

dobrze by było, gdyby się zastanowić na posiedzeniu Rady Powiatu i to co 
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dopuszcza ustawa określić konkretnie zakres, jaki powinien się znaleźć w 

Raporcie. Mówimy o Raporcie o stanie powiatu. Jak to rozumieć to pojęcie 

„stan powiatu”. Sam nie wiem dokładnie, natomiast to co tu zostało w materiale 

przedstawione to jest zbiór bardzo szeroki różnych działań, które powiat 

prowadził. Czy to określa stan powiatu, czy to określa poziom realizacji 

wszystkich zadań ustawowych, jakie są od samorządu powiatowego wymagane 

to wydaje mi się, że trudno to na podstawie tego raportu określić. Ja bym 

postulował i powtarzam to po raz kolejny, żeby właśnie podjąć taką uchwałę i 

określić w konkretnych punktach zakres takiego raportu i może przedstawić w 

bardziej skonsolidowanej formie, w formie tabelarycznej, gdzie by były 

określone zadania i potem stan realizacji. To tyle, nie mam więcej uwag, on jest 

naprawdę bardzo obszerny, pewnie jest tam wszystko co powinno być natomiast 

trudno to czytać. Dziękuję bardzo”.  

Pytań nie było. Innych uwag nie wniesiono.  

 

3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu  

w Suwałkach wotum zaufania. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że przygotowany został projekt uchwały 

w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Suwałkach wotum zaufania, który 

Państwo radni otrzymali wraz z materiałami. Dodał, że projekt uchwały 

opiniowany był przez  Komisję Finansowo – Gospodarczą  oraz Komisję 

Polityki Społecznej w dniu 16 czerwca 2020 r.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji  

o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja w dniu 16 czerwca br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 45).  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja w dniu 16 czerwca br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 46).  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

udzielenia Zarządowi Powiatu w Suwałkach wotum zaufania za pomocą 

urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  
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wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr XI/84/20 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 18 czerwca  

2020 r. w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Suwałkach wotum zaufania 

została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 47). Imienny wykaz głosowań 

Radnych stanowi załącznik Nr 48 do protokołu.  

 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Radni, w imieniu Zarządu bardzo serdecznie dziękuję za udzielenie 

votum zaufania, bardzo dziękuję”.  

 

Ad.21. 

Rozpatrzenie informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej wraz z wykazem przedsięwzięć na lata 2019 – 2027 za 2019 rok. 

 

Przewodniczący Rady poprosił Skarbnik Powiatu o kilka słów 

wprowadzenia do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, Wieloletnia Prognoza Finansowa za 2019 rok obejmuje lata 

2019 – 2027, czyli okres do zakończenia spłaty zobowiązań długoterminowych 

tj. kredytów, które Powiat zaciągnął w latach poprzednich. Planowane dochody i 

wydatki budżetu Powiatu Suwalskiego zachowują prawidłową relację w całym 

okresie przedstawionej prognozy. Wskaźnik planowanej spłaty zobowiązań nie 

przekracza dopuszczalnej wartości z artykułu 243 ustawy o finansach 

publicznych. W 2019 roku wynosił on 1,76 %, czyli mieścił się w granicznej 

wartości, która wynosi w oparciu o wykonanie 2019 roku 12,15 %. Chciałam 

tylko dodać, że w 2019 roku zaplanowano do realizacji sześć przedsięwzięć na 

łączną kwotę 4.446.929 zł z czego zrealizowano kwotę 3.314.662 zł. Dotyczą 

one realizacji projektów przy udziale środków Unii Europejskiej. Dziękuję”.  

Przewodniczący Rady przekazał: „powyższa informacja stanowi 

załączniki od nr 11 do nr 13 uchwały Zarządu Powiatu w Suwałkach z dnia 18 

marca 2020 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania  z wykonania budżetu powiatu                        

za 2019 r. Państwo Radni to sprawozdanie otrzymali wraz z materiałami z 

zaznaczeniem, że cały ten materiał będzie przedmiotem rozpatrywania podczas 

sesji absolutoryjnej.”  

Dodał, że przedstawiona informacja była przedmiotem posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej w dniu 1 czerwca  br., Komisji Polityki Społecznej w dniu 

16 czerwca br. oraz Komisji Finansowo – Gospodarczej  dniu 16 czerwca br.  

 Zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionej informacji. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  
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Przewodniczący Rady przekazał, ze w wyniku braku pytań i uwag uważa, 

„Informację o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej wraz  

z wykazem przedsięwzięć na lata 2019 – 2027 za 2019 rok za przyjętą.  

 

Ad.22. 

Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2019 r.: 

1) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu powiatu; 

2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku                     

o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Suwałkach sprawozdaniu                        

z wykonania budżetu za 2019 r.; 

3) przedstawienie sprawozdania finansowego; 

4) przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego powiatu; 

5) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania 

budżetu powiatu za 2019 r.; 

6) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium  

dla Zarządu Powiatu w Suwałkach z tytułu wykonania budżetu powiatu               

za 2019 r.  

7) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku                

do wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Zarządu 

Powiatu w Suwałkach. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Zarząd Powiatu w Suwałkach w dniu 

18 marca br. przedłożył Radzie Powiatu sprawozdanie z wykonania budżetu 

powiatu za 2019 r. zawierające  informację o stanie mienia komunalnego 

powiatu oraz informację o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej 

wraz z wykazem przedsięwzięć na lata 2019 – 2027 za 2019 r. (pismo znak: 

ORG.300.1.2020.EK z dn. 18.03.2020 r. – załącznik Nr 49). Natomiast w dniu 

21 kwietnia br. przedłożone zostało sprawozdanie finansowe Powiatu 

Suwalskiego za 2019 r. sporządzone na dzień bilansowy 31.12.2019 r., które 

Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami (pismo znak:WFB.3035.19.2020 z 

dn. 21.04.2020 r. – załącznik Nr 50).   

Przewodniczący Rady poprosił Pana Starostę o kilka słów wprowadzenia. 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Wysoka Rado, jak pamiętamy 

budżet na rok 2019 został uchwalony 28 grudnia 2018 roku. Kwota, która 

wówczas opiewała, wysokość budżetu to było 30 mln zł, na koniec roku było 

prawie 40 mln zł. W ten sposób budżet po prostu wzrósł nam prawie o 10 ml zł. 

Tutaj już nie będę mówił bo rozpatrywały tą sprawę Komisje, Pani Skarbnik 

dokładnie to referowała, powiem tylko, że Rada Powiatu zajmowała się na 

sesjach sześć razy, nowelizowała budżet, wprowadzała zmiany, Zarząd 

natomiast dwadzieścia dwa razy dokonywał zmian w budżecie, także tak to 

wszystko odbywało się. Powiem, że rok 2019 zakończyliśmy nadwyżką w 
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kwocie 858 tys. zł. Spłaciliśmy kredyt w wysokości 574.905 zł, zrealizowaliśmy 

inwestycje za kwotę 10.188.000 zł co daje nam 25,08 % wydatków na 

inwestycje, taki był wskaźnik środków wydanych na inwestycje. Również 

bardzo kosztochłonna  była  sfera społeczna, tutaj wydatki powiatu wyniosły 

prawie 20 %. To tyle tytułem wprowadzenia. Rok 2019 był bardzo dobry pod 

względem inwestycji, również pod względem finansowym. Dziękuję bardzo”.  

Przewodniczący Rady przekazał, że uchwała RIO w sprawie wyrażenia 

opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Suwałkach sprawozdaniu                     

z wykonania budżetu za 2019 r. wpłynęła w dniu 27 marca 2020 r., którą 

Państwo Radni również otrzymali (kserokopia uchwały Nr II-00321-24/20 z dn. 

26.03.2020 – załącznik Nr 51).  

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Zarząd 

Powiatu w Suwałkach sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2019 rok. 

Przekazał następnie, że Komisja Rewizyjna w dniu 1 czerwca br. rozpatrywała 

sprawozdanie finansowe, sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2019 r. 

wraz z opinią RIO o tym sprawozdaniu a także informację o stanie mienia 

komunalnego powiatu i zatwierdziła powyższe sprawozdania oraz 

przedmiotową informację.  Z uchwałami Komisji Rewizyjnej w tej sprawie 

Państwo Radni zostali zapoznani na posiedzeniach Komisji Rady oraz 

przekazane zostały  one także  wraz z materiałami (uchwały Komisji Rewizyjnej 

Nr 8/14/20, Nr 8/15/20, Nr 8/16/20 stanowią załącznik Nr 52, Nr 53,  

Nr 54. Dodał, że w dniu 1 czerwca Komisja Rewizyjna przedłożyła do Rady 

Powiatu w Suwałkach uchwałę Komisji w sprawie wyrażenia opinii  

z wykonania budżetu powiatu za 2019 r., oraz uchwałę w sprawie wniosku  

o udzielenie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Suwałkach z tytułu 

wykonania budżetu powiatu za 2019 r. (pismo znak: BRP.300.1.2020 z dn. 

01.06.2020 r. – załącznik Nr 55). Powyższe uchwały Komisji Rewizyjnej 

zostały przekazane do RIO .  

 Przewodniczący Rady zwrócił się do Przewodniczącej Komisji 

Rewizyjnej o odczytanie powyższych uchwał. 

 Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Przewodniczący, jeśli 

mogę to jeszcze uzupełnię, umknęło mi, wydatki jak również dochody roku 

2019 były kontrolowane przez Regionalną Izbę Obrachunkową. Była to kontrola 

kompleksowa, większych uwag nie było. Dziękuję bardzo”.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pani Irena Gryszkiewicz odczytała 

treść powyższych uchwał Komisji Rewizyjnej  

 Przewodniczący Rady przekazał, że w dniu 5 czerwca br. wpłynęła 

uchwała  RIO w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Komisję 

Rewizyjną Rady Powiatu w Suwałkach wniosku w sprawie udzielenia 

Zarządowi Powiatu w Suwałkach absolutorium za 2019 r.,  

w której to skład orzekający postanowił stwierdzić, że wniosek Komisji 
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Rewizyjnej spełnia wymogi określone w ustawie o samorządzie powiatowym            

i w ustawie o finansach publicznych (kserokopia pisma znak: RIO.II-00322-

64/20  z dn. 04.06.2020 r. – załącznik Nr 56).  Powyższa uchwała, została 

również Państwu Radnym przekazana.  

 Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 

przez Komisję Rewizyjną Rady Powiatu w Suwałkach wniosku w sprawie 

udzielenia Zarządowi Powiatu w Suwałkach absolutorium za 2019 rok. 

 Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania, uwagi do sprawozdania  

z wykonania budżetu powiatu za 2019 r. 

 Pytań i uwag nie wniesiono. Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji 

punktu dwudziestego trzeciego porządku obrad.  

Ad.23. 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego  

za 2019 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu za 2019 r.  

 

 Przewodniczący Rady przekazał: „w związku z tym, iż ustawa o finansach 

publicznych nałożyła na organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 

obowiązek łącznego rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu za 2019 r. przygotowany 

został projekt uchwały Rady Powiatu  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za 2019 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu 

za 2019 r. który Państwo Radni otrzymali. Dodał, że projekt uchwały 

opiniowany był przez Komisję Finansowo – Gospodarczą  oraz przez Komisję 

Polityki Społecznej w dniu  16 czerwca br., oraz Zarząd Powiatu w dniu 3 

czerwca br. 

 Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii Komisji  

w przedmiotowej sprawie.  

 Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja w dniu 16 czerwca br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 57).  

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja w dniu 16 czerwca br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 58).  

 Przewodniczy Rady poprosił Pana Starostę o przedstawienie opinii 

Zarządu Powiatu w przedmiotowej sprawie.  

 Starosta Witold Kowalewski przekazał, że oczywiście opinia jest 

pozytywna.  
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Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2019 r. wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu powiatu za 2019 r. za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr XI/85/20 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 18 czerwca  

2020 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2019 r. wraz  

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu za 2019 r.  została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 59). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 60 do protokołu.  

 

Ad.24. 

Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu  

w Suwałkach.  

 

 Przewodniczący Rady przekazał, że w świetle art. 271 ust. 1 ustawy  

o finansach publicznych nie później niż do dnia 30 czerwca roku następującego 

po roku budżetowym, rada powiatu podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium 

dla zarządu po zapoznaniu się z:  

1) sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu; 

2) sprawozdaniem finansowym; 

3) opinią regionalnej izby obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu; 

4) informacją o stanie mienia powiatu oraz 

5) stanowiskiem komisji rewizyjnej.  

Przewodniczący Rady przekazał, że po zapoznaniu się z przedstawionymi 

powyżej dokumentami Rada Powiatu zobligowana jest do podjęcia uchwały  

w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Suwałkach. Dodał, że 

przygotowany został projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu 

Powiatu w Suwałkach, który opiniowany był przez Komisję Finansowo – 

Gospodarczą  oraz Komisję Polityki Społecznej w dniu 16 czerwca br.  

Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących Komisji  

o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja w dniu 16 czerwca br. zaopiniowała 
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pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 61).  

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja w dniu 16 czerwca br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 62).  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

absolutorium dla Zarządu Powiatu w Suwałkach za pomocą urządzenia  

do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr XI/86/20 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 18 czerwca  

2020 r. w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Suwałkach została 

podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 63). Imienny wykaz głosowań Radnych 

stanowi załącznik Nr 64 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady przekazał gratulacje dla Zarządu Powiatu  

w Suwałkach.  

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, Szanowni Radni, bardzo serdecznie dziękuję w imieniu 

Zarządu za udzielone absolutorium, wynik jak było widać piętnaście do zera, 

także wynik taki budujący. Bardzo serdecznie raz jeszcze dziękuję wszystkim 

Radnym za właśnie takie podejście do tej sprawy. Chciałbym również 

podziękować Pani Skarbnik za pilnowanie tego budżetu, merytoryczną opiekę, 

prowadzenie tego budżetu, powiem tak, że czasami nie było łatwo ale udało się. 

Dziękuję Panu Sekretarzowi, wszystkim pracownikom Starostwa Powiatowego 

za takie rozsądne podejście, za oszczędne podejście do sprawy, Naczelnikom 

Wydziałów, Dyrektorom jednostek organizacyjnych powiatu wszystkim bez 

wyjątku, ponieważ starali się, są tego efekty, także wszystkim serdecznie 

dziękuję. Dziękuję raz jeszcze kolegom i koleżankom Radnym. Dziękuję 

bardzo”.  

Przewodniczący Rady przekazał: „pozwolicie Państwo, że jeszcze może 

tutaj dołączę się do tych podziękowań od strony Rady oczywiście w stronę 

Zarządu, w stronę naszej Pani Skarbnik, bo to ona przede wszystkim buduje ten 

budżet, ale Zarząd poza tym, że wykonuje to też bierze udział w tych wszystkich 

decyzjach. Te decyzje są jak na razie bardzo dobre to mnie jako 

Przewodniczącego Rady też bardzo cieszy i napawa optymizmem. Ten Powiat 
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da się zauważyć, że jest prowadzony taką dobrą ręką, solidną ręką. Mamy 

dobrego gospodarza, bardzo dobry Z arząd, za to w imieniu całej Rady składam 

podziękowania. Nie chcę tutaj słodzić, ale jest gro inwestycji, które po prostu 

cieszą mnie jako Przewodniczącego i cieszą myślę wszystkich Radnych. 

Dziękuję”.  

 

Ad.25. 

Wolne wnioski i oświadczenia radnych.  

  Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie wniosków i oświadczeń 

Radnych. Dodał, że  wraz z materiałami przekazał Radnym: 

1) Informację Podlaskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków  

w Białymstoku o przyznanej dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. 

Św. Aleksandra w Suwałkach oraz Parafii Niepokalanego Poczęcia NMP  

w Wigrach (pismo znak: SK.5124.6.2020.JZC  z dn. 13.02.2020 r. – 

załącznik Nr 65),  

2) Uchwałę Sejmiku Województwa Podlaskiego w sprawie udzielenia 

dotacji na parce konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, znajdującym się na terenie 

województwa podlaskiego (pismo z dn. 12.05.2020 r. – załącznik Nr 66). 

 

Przewodniczący Rady przekazał także, że w Biurze Rady dostępna jest 

także analiza działalności uchwałodawczej organów jednostek samorządu 

terytorialnego za 2019 rok przekazana przez Wojewodę Podlaskiego. Można 

zapoznać się z powyższym dokumentem. Dodał, że kolejna sesja odbędzie się 

zapewne po wakacjach. 

Starosta Witold Kowalewski przekazał, że w miarę potrzeb. 

Radny Szczepan Ołdakowski (…) 

Przewodniczący Rady przekazał: „Szanowni Państwo Radni, wiadomo no 

może nie było tej sesji, ale to wszystkim chyba jest jasne i wiadome, że sytuacja 

nas do tego zmusiła. I myślę, że tutaj nie potrzebne są jakieś takie komentarze, 

typu…, powstrzymam się”. 

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „proszę Pana, ja tutaj nie wnoszę 

żadnych uszczypliwych uwag, tylko chciałem zauważyć, że sesje są bardzo 

rzadko, jest dużo tematów, których nie sposób dokładnie przeanalizować i 

ocenić. I te materiały, które żeśmy tak przyjmowali jak sprawozdania z 

poszczególnych jednostek to były zupełnie bez dyskusji, bez możliwości bo 

byśmy tu siedzieli cały dzień chyba i w związku z tym wydaje mi się, że te sesje 

w miarę możliwości powinny się odbywać trochę częściej. Łatwiej by było też 

jednostkom naszym gospodarować środkami. Ja rozumiem sytuację, że jest 

pandemia, że taki był moment, ale w tamtym roku te sesje też były dosyć 

rzadko. Boicie się opozycji czy czego? Dziękuję”. 
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Przewodniczący Rady przekazał: „Panie Radny, ja myślę, że cały czas tez 

pracujemy na Komisjach i myślę, że sprawozdania były przedkładane. Ja nie 

wiem czy jeszcze któryś z Państwa Radnych, czy Pań Radnych ma jakieś uwagi 

czy to było za krótko? Ja uważam, że wyczerpująco i naprawdę wystarczająco. 

Myślę tez odnośnie liczby posiedzeń, że są one w miarę potrzeb organizowane, 

też nie widzę tutaj takiej zasadności, abyśmy się tutaj mieli spotykać co dwa 

tygodnie, czy też co trzy tygodnie, chyba, że są takie jeszcze wnioski, bo na 

razie jest tylko jeden wniosek, że sesje są nazbyt rzadko. Dziękuję”  
  

Ad.26. 

Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady podziękował Wysokiej Radzie za uczestniczenie                                   

w obradach  a wszystkim pozostałym gościom za obecność  i uwagę i zamknął 

obrady XI sesji Rady Powiatu w Suwałkach o godz. 14.50 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 
               
 
 
                                                                                     Przewodniczący Rady 

                                                                                    /-/ Marek Dziatkowski  

                                                                 
Protokołowała: 
M. Szczerbowska 

 

 

 

 

 


